
 
    
Opfølgning vedr. spørgsmål til skriftlig besvarelse stil-
let den 27. februar 2020 af Neil Stenbæk Bloem vedr. 
Filmstriben  
 

Spørgsmål: 

1) Hvor stor en andel af de 220.000+ årlige udlån er låneres tredje klip?  
 
2) Hvor stor en andel af de 18/16 kroner betales til producenten, og hvor 
meget går til driften af Filmstriben? 
 
3) Hvad er omkostningerne ved at lægge en film på Filmstriben, og hvem 
betaler dem? (Tekstning, klargøring, serverplads, m.m.) 
                        
4) Hvilke selskaber/institutioner tjener mest på Filmstriben? Eksempelvis 
en top 20 over betalingerne til de største leverandører i 2019?  
 
5) Hvor mange af Københavns 220.000+ udlån blev set til ende? 

Svar: 

Som oplyst i den foreløbige besvarelse af 5. marts 2020, har Kultur- og 
Fritidsforvaltningen rettet henvendelse til Dansk Bibliotekscenter 
(DBC), som driver Filmstriben, med henblik på besvarelse af spørgsmå-
lene. Dette skyldes at Kultur- og Fritidsforvaltningen ikke har adgang til 
de ønskede oplysninger.  

Forvaltningen har den 11. marts 2020 modtaget svar fra DBC: 

DBC oplyser i svaret, at DBC gerne hjælper med teknisk, statistisk og 
praktisk viden relateret til Københavns Kommunes abonnement og 
brug af Filmstriben. 
 
DBC oplyser således, at af de 220.000 lån udgør det 3. klip 30.379 lån 
(spørgsmål 1). 
  
Derimod er det p.t. ikke teknisk muligt for DBC at svare på hvor mange 
udlån i Filmstriben, der bliver set til ende (spørgsmål 5). 
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DBC afviser af besvare de øvrige spørgsmål (2-4) med henvisning til, at 
disse vedrører DBCs og andre tilknyttede leverandørers interne og ind-
byrdes konkurrence-, forretnings- og driftsforhold.  
 
Forvaltningen har efterfølgende tilbudt DBC at svare fortroligt på 
spørgsmålene, men dette er også blevet afvist. 
 
På baggrund af tilbagemeldingen fra DBC er det desværre ikke muligt 
for forvaltningen at besvare spørgsmål 2, 3 og 4.   
 
 
Venlig hilsen 

 

Mette Touborg 

    /Jakob Heide Petersen 


